
P r o t o k ó ł  nr XXII/08 

z XXIII sesji Rady Miejskiej w Kłodzku,  
która odbyła się w dniu  29 maja 2008r.  
w sali Rajców Urzędu Miasta w Kłodzku 

 

Sesja  rozpoczęła  się o godz. 1205. 

 

Otwarcie XXIII sesji Rady Miejskiej w Kłodzku. 

Otwarcia  sesji   dokonał  Przewodniczący   Rady  Miejskiej  w  Kłodzku Pan 

Henryk Urbanowski  mówiąc: „Otwieram XXIII sesję Rady Miejskiej  w Kłodzku”.  

Pan Przewodniczący przywitał Burmistrza Miasta Kłodzka Pana Bogusława Szpytmę, 

Zastępców Burmistrza Miasta Kłodzka Pana Witolda Krzelowskiego oraz Pana Ryszarda 

Wójcika, radnych, kierowników i pracowników urzędu miasta, mieszkańców Kłodzka oraz 

wszystkich przybyłych na obrady XXIII sesji Rady Miejskiej w Kłodzku.  

 

2. Stwierdzenie waŜności sesji. 

Na podstawie listy obecności  Przewodniczący stwierdził, iŜ w sesji bierze udział 14  

radnych, co stanowi wymagane quorum do podejmowania prawomocnych uchwał. 

Radny Pan Zdzisław Duda przybył o godz. 1210, radna Pani Danuta Kołt o godz. 1210 

natomiast wiceprzewodniczący Pan Piotr Brzostowicz o godz. 1215. Wówczas stan rady 

wynosił 17 radnych.  

Nieobecni podczas całej sesji: radni Pan Maciej AwiŜeń, Pani Zdzisława Górska, Pan 

Janusz Kocoń, Pan Grzegorz Muskała.  

 

3. Wybór sekretarza sesji. 

Przewodniczący Pan H. Urbanowski zaproponował na sekretarza sesji radną Panią 

Jolantę Kobak, innych propozycji nie zgłoszono. Rada jednogłośnie 14 głosami „za”, 

poparła kandydaturę radnej, tym samym powołując ją na sekretarza obrad XXIII sesji 

Rady Miejskiej w Kłodzku.  

 
4. Zatwierdzenie porządku obrad sesji. 

 Burmistrz Pan Bogusław Szpytma wniósł o wprowadzenie do porządku obrad 

projektu uchwały w sprawie ustalenia wysokości najniŜszego wynagrodzenia 

zasadniczego oraz wartości jednego punktu dla pracowników Gospodarstwa 

Pomocniczego przy Urzędzie Miasta w Kłodzku, druk nr 210. 

 Radny Pan Stanisław Ferenc poprosił, aby minutą ciszy rozpoczynać obrady 

sesji.  W uzasadnieniu swojej propozycji podał, iŜ jako przedstawiciele tej Rady winni 

pamiętać o osobach, które odchodzą, a które wybierały tę Radę. W dniu dzisiejszym jest 

pogrzeb Pana Kazimierza Rzewuskiego – architekta. Drugim waŜnym elementem jest 
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układ historyczny, bowiem maj jest miesiącem ludzi, którzy stracili swoje Ŝycie na 

wzgórzach Monte Cassino. Kolejnym waŜnym elementem, dla którego Pan radny 

zaproponował powyŜszy wniosek jest fakt docenienia czasu przemijania, aby swoje 

wygórowane ego odsunąć na bok, a obrady sesji były będzie twórcze, bardziej budujące, 

aby w kaŜdym przypadku widzieć najpierw człowieka.  

 Radna Pani Celina Włodarczyk postawiła wniosek przeciwny do zgłoszonego 

przez Pana Burmistrza, a mianowicie o nierozpatrywanie na dzisiejszej sesji projektu 

uchwały znajdującego się na druku nr 210. W uzasadnieniu Pani radna podała, iŜ 

zarządzeniem burmistrza powołano jakieś gospodarstwo pomocnicze, o którym z projektu 

uchwały nic nie wiadomo. Radzie nie został przedstawiony ani projekt statutu, ani projekt 

schematu organizacyjnego jak równieŜ zakresu działalności tego gospodarstwa 

pomocniczego. Pani radna wnosi, aby druk nr 210 wraz z pozostałymi materiałami był 

rozpatrywany na następnej sesji Rady Miejskiej. 

 Burmistrz wyjaśnił, iŜ projekt uchwały nie dotyczy powołania gospodarstwa 

pomocniczego, poniewaŜ jest to w kompetencjach zarządu, a więc burmistrza. Natomiast 

przy powołaniu gospodarstwa pomocniczego naleŜy ustalić w drodze uchwały wysokość  

najniŜszego wynagrodzenia zasadniczego. Gospodarstwo pomocnicze nie wymaga 

statutu.  Pan Burmistrz przypomniał, iŜ sprawa była omawiana na komisji, gdzie 

wypowiedziano się pozytywnie. Powołanie gospodarstwa pomocniczego jest efektem 

pokontrolnym Regionalnej Izby Obrachunkowej, która zaleciła aby gospodarowanie 

odpadami miejskimi nie było bezpośrednio elementem urzędu miasta. 

 Radna Pani Celina Włodarczyk wyjaśniła, iŜ nie ma nic przeciwko powołaniu 

gospodarstwa pomocniczego, które przyniesie tylko oszczędności w związku  

z powołaniem go do Ŝycia. Ponadto Pani radna stwierdziła, iŜ zaczęto nie od tej strony 

powołanie gospodarstwa pomocniczego, bowiem z przedstawionego projektu uchwały nie 

wynika jakie to będzie gospodarstwo i czemu ono ma słuŜyć.  

 Pan Burmistrz wyjaśnił, iŜ proponowana uchwała nie powołuje gospodarstwa 

pomocniczego, powołane ono zostało zarządzeniem, które przytoczone jest  

w uzasadnieniu.  

Innych uwag  do porządku obrad nie wniesiono, zatem Pan Przewodniczący poddał pod 

głosowanie wniosek Pana Burmistrza dot. wprowadzenia do porządku obrad projektu 

uchwały znajdującego się na druku nr 210 w sprawie ustalenia wysokości najniŜszego 

wynagrodzenia zasadniczego oraz wartości jednego punktu dla pracowników 

Gospodarstwa Pomocniczego przy Urzędzie Miasta w Kłodzku. 

Głosowanie: za – 14, przeciw – 1. wstrzymało się – 1. Projekt uchwały wprowadzono  

w punkt 21a. Automatycznie wniosek radnej Pani Celiny Włodarczyk stał się 

bezzasadny. 

Głosowanie całego proponowanego porządku obrad wraz z naniesioną poprawką: 
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Głosowanie: za – 15, przeciw – 0, wstrzymało się – 0.  

Porządek obrad został przyjęty i przedstawia się następująco: 

1. Otwarcie XXIII sesji Rady Miejskiej w Kłodzku. 
2. Stwierdzenie waŜności sesji. 
3. Wybór sekretarzy sesji. 
4. Zatwierdzenie porządku obrad sesji. 
5. Zatwierdzenie protokołu z XXII sesji.  
6. Sprawozdanie Burmistrza Miasta Kłodzka z prac między sesjami. 
7. Przygotowanie do sezonu turystycznego. 
8. Sprawozdanie o stanie bezrobocia w mieście. 
9. Podjęcie uchwały w sprawie przystąpienia do sporządzenia zmiany 

„Miejscowego planu zagospodarowania przestrzennego terenu zabudowy 
mieszkaniowej obszaru osiedla „Owcza Góra” w Kłodzku, druk nr 194. 

10. Podjęcie uchwały w sprawie przystąpienia do sporządzenia zmiany części 
„Miejscowego planu zagospodarowania przestrzennego terenu połoŜonego 
między: Rzeką Nysą Kłodzką, ulicą Śląską terenami kolei, ulicą Wojciecha 
Korfantego, Rzeką Nysą Kłodzką, ulicą Podgrodzie, granicami fortu Owcza 
Góra, zabudową przy ulicy Śląskiej, ulicą Karola Miarki, ulicą Henryka 
Sienkiewicza, ulicą Kwiatową, potokiem Jawornik, granicami miasta, 
terenami wojskowymi ulicą Stanisława Wyspiańskiego w Kłodzku” oraz 
części „Miejscowego planu zagospodarowania przestrzennego terenu 
zabudowy mieszkaniowej obszaru osiedla „Owcza Góra” w Kłodzku”  
w zakresie zmiany przeznaczenia terenów bezpośrednio przyległych do fortu 
Owcza Góra oraz terenów przy ulicy Śląskiej, druk nr 195. 

11. Podjęcie uchwały w sprawie wyraŜenia zgody na odstąpienie od obowiązku 
przetargowego trybu wydzierŜawienia nieruchomości, druk nr 199. 

12. Podjęcie uchwały w sprawie przyjęcia „Programu rozwoju oświaty  Gminy 
Miejskiej Kłodzko w latach 2008 – 2013”, druk nr 200. 

13. Podjęcie uchwały w sprawie zatwierdzenia rocznego sprawozdania 
finansowego Powiatowej i Miejskiej Biblioteki Publicznej, druk nr 201. 

14. Podjęcie uchwały w sprawie zatwierdzenia rocznego sprawozdania 
finansowego Muzeum Ziemi Kłodzkiej, druk nr 202. 

15. Podjęcie uchwały w sprawie zatwierdzenia rocznego sprawozdania 
finansowego Kłodzkiego Ośrodka Kultury, druk nr 203. 

16. Podjęcie uchwały w sprawie zaciągnięcia kredytu długoterminowego  
w banku wybranym w drodze przetargu nieograniczonego do wysokości 
5 727 144,00zł, druk nr 204. 

17. Podjęcie uchwały w sprawie przyznania dotacji celowej Ośrodkowi Sportu  
i Rekreacji w Kłodzku na dofinansowanie kosztów realizacji inwestycji: 
„Wykonanie monitoringu zespołu obiektów na stadionie”, druk nr 205. 

18. Podjęcie uchwały w sprawie zmiany uchwały nr XXII/194/2008 Rady 
Miejskiej  
w Kłodzku z dnia 24 kwietnia 2008 r. w sprawie zaciągnięcia 
preferencyjnego kredytu na pokrycie kosztów przygotowania projektów 
(dokumentacji) inwestycji komunalnych przewidzianych do 
współfinansowania z funduszy Unii Europejskiej – FRIK, druk nr 206. 

19. Podjęcie uchwały w sprawie dokonania zmian budŜetu Gminy Miejskiej 
Kłodzko na 2008 rok, druk nr 207. 

20. Podjęcie uchwały w sprawie udzielenia dotacji celowej na prace 
konserwatorskie, restauratorskie lub roboty budowlane przy zabytku 
wpisanym do rejestru zabytków i znajdującym się na terenie Gminy Miejskiej 
Kłodzko, druk nr 208. 

21. Podjęcie uchwały w sprawie wydania opinii dotyczącej lokalizacji salonu gier 
na automatach w Kłodzku przy placu Jedności 1, druk nr 209. 
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21a. Podjecie uchwały w sprawie ustalenia wysokości najniŜszego 
wynagrodzenia zasadniczego oraz wartości jednego punktu dla pracowników 
Gospodarstwa Pomocniczego przy Urzędzie Miasta w Kłodzku, druk nr 210. 
22. Interpelacje i zapytania radnych.  
23. Wnioski i oświadczenia radnych.  
24. Sprawy róŜne. 
25. Zakończenie sesji. 
 

Zgodnie z winsokiem radego Pana Stanisława Ferenca radni uczcili minutą ciszy pamięć 

osób zmarłych. 

 
5. Zatwierdzenie protokołu z XXII sesji.  

Uwag do protokołu nie wniesiono, przyjęto go jednogłośnie 17 głosami „za”.   

 
6. Sprawozdanie Burmistrza Miasta Kłodzka z prac między sesjami (zał. nr 

1). 
Uwag i zapytań do sprawozdania nie stwierdzono. 
 

7. Przygotowanie do sezonu turystycznego (zał. nr 2). 

 Radna Pani Celina Włodarczyk przewodnicząca Komisja Zdrowia, Pomocy 

Społecznej, Sportu i Turystyki poinformowała, iŜ rozpatrywano na dwóch posiedzeniach 

przygotowanie miasta do sezonu turystycznego wspólnie z Komisją Edukacji i Kultury, 

przedstawiony materiał oceniono pozytywnie. 

 Przewodniczący Komisji Edukacji i Kultury radny Pan Leszek Michalski 

poinformował, iŜ równieŜ dwukrotnie zajmowano się tym materiałem. Wypracowano 

wnioski dotyczące systemu informacji dla turystów w bieŜącym sezonie. Między innymi 

wnioskowano, aby odświeŜyć nasze znaki informacyjne dla turystów w mieście Kłodzku, 

jak równieŜ oznakować dojazdy do twierdzy kłodzkiej, poniewaŜ sporo turystów 

sygnalizuje problemy związane z dotarciem do naszego najwaŜniejszego zabytku 

miejskiego czyli twierdzy kłodzkiej. Pozostałe elementy i przygotowania do sezonu 

turystycznego zostały ocenione przez Komisję pozytywnie. 

 Burmistrz Pan Bogusław Szpytma przypomniał, iŜ miasto jest w programie 

oznaczenia tras turystycznych. Zgodnie z załoŜeniami tego projektu miasto ma być 

wyposaŜone w kilka kiosków multimedialnych, ujęte jest teŜ oznakowanie tras. 

 Radny Pan Leszek Michalski stwierdził, iŜ radni o tym doskonale wiedzą, nie 

mniej jednak procedury zupełnie nie zaleŜne od nas przeciągają się i moŜe się tak 

zdarzyć, iŜ środki, które otrzymamy będą do wykorzystania dopiero w roku 2009, 

tymczasem sezon się rozpoczyna, więc niewielkim nakładem środków moŜna odświeŜyć 

kilka tablic kierunkowych informujących jak dotrzeć do twierdzy.  

 
8. Sprawozdanie o stanie bezrobocia w mieście. 

W tym punkcie głos zabrała Pani Jolanta Bachry – Dyrektor Powiatowego Urzędu Pracy.  
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PrzedłoŜono radnym obszerny materiał obrazujący sytuację na rynku pracy i stan 

bezrobocia w mieście, stanowi on zał. nr 3 do protokołu, materiał uzupełniono  

o prezentację multimedialną, którą w trakcie prezentacji omawiała i komentowała Pani 

Dyrektor J. Bachry.   

Radny Pan Zdzisław Duda podziękował Pani Dyrektor za szczegółowo przedstawiony 

materiał i za dobrą współpracę z Komisją Spraw Obywatelskich i Porządku Publicznego. 

Zapytał przy tym o osoby niepełnosprawne, czy są programy skierowane do tych osób  

i jakie działania w tym kierunku podejmuje PUP.  

 Pani Dyrektor wyjaśniła, iŜ zarządzeniem Starosty Urząd Pracy przejął wszystkie 

obowiązki dotyczące obsługi bezrobotnych osób niepełnosprawnych. Jest uchwała 

sygnująca wielkość środków przeznaczonych dla tych obszarów. Zostało wydane 

zarządzenie dyrektora urzędu po to, aby procedury - tak jak wszystkie inne - obejmowały 

kaŜdą osobę, która trafi do urzędu.   

 Radna Pani Teresa Ludwin zapytała o to, jaki jest przepływ informacji, czy 

pracodawcy zgłaszają potrzeby zatrudnienia osób niepełnosprawnych i w jaki sposób się 

to odbywa.  

 Pani Dyrektor Bachry wyjaśniła, iŜ utworzono specjalne stanowisko do obsługi 

osób niepełnosprawnych jest osoba, która zna język migowy, są osoby, które 

bezpośrednio współpracują z niepełnosprawnymi. PUP będzie obsługiwał 

niepełnosprawnych pod względem ich potrzeb w kilku obszarach, tj. kontakt  

z pracodawcami, którzy chcieliby zatrudniać osoby niepełnosprawne, pomoc  

w rozpoczęciu działalności gospodarczej, refundacja składek ZUS oraz organizacja 

szkoleń.  

 Pani Teresa Ludwin poprosiła o podanie nazwiska osoby z którą moŜna się 

kontaktować w sprawach osób niepełnosprawnych. 

 Pani Dyrektor podała, iŜ osobą od pierwszego kontaktu jest  pośrednik Pani 

Małgorzata Labuda, osobą do realizacji wniosków jest Pani Bernadetta Opalińska.  

 Radna Pani Jolanta Kobak zapytała czy budynek Powiatowego Urzędu Pracy jest 

dostosowany do osób niepełnosprawnych. 

 Pani Dyrektor wyjaśniła, iŜ niestety budynek nie jest odpowiednio dostosowany, 

nie mniej jednak podjęto takie działania organizacyjne, aby to pracownicy docierali do 

osób niepełnosprawnych.  

Więcej pytań nie stwierdzono. Przewodniczący Pan Henryk Urbanowski podziękował 

serdecznie Pani Dyrektor Jolancie Bachry za bardzo dokładne, rzetelne i rzeczowe 

przygotowanie tematu o stanie bezrobocia. 

 
Przerwa w obradach od godz. 1320 do godz. 1340. 
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9. Podjęcie uchwały w sprawie przystąpienia do sporządzenia zmiany 

„Miejscowego planu zagospodarowania przestrzennego terenu zabudowy 

mieszkaniowej obszaru osiedla „Owcza Góra” w Kłodzku, druk nr 194 

(zał. nr 4). 

Przewodniczący Komisji Gospodarki Komunalnej Ochrony Środowiska i Ładu 

Przestrzennego radny Pan Zygmunt śerkowski poinformował, iŜ członkowie komisji 

dokładnie zapoznali się z proponowanymi zmianami w miejscowym planie 

zagospodarowania przestrzennego uznano, iŜ przedstawione rozwiązania są racjonalne. 

Projekt uchwały na druku nr 194 zaopiniowano pozytywnie. 

Uwag i pytań nie stwierdzono, zatem Pan Przewodniczący poddał pod głosowanie 

przyjęcie projektu uchwały w sprawie przystąpienia do sporządzenia zmiany 

„Miejscowego planu zagospodarowania przestrzennego terenu zabudowy mieszkaniowej 

obszaru osiedla „Owcza Góra” w Kłodzku. 

Głosowanie: za – 13, przeciw – 0, wstrzymało się -  0. 

Uchwała została podjęta i otrzymała nr XXIII/195/2008 (zał. nr 5). 

 
10. Podjęcie uchwały w sprawie przystąpienia do sporządzenia zmiany części 

„Miejscowego planu zagospodarowania przestrzennego terenu 

połoŜonego między: Rzeką Nysą Kłodzką, ulicą Śląską terenami kolei, 

ulicą Wojciecha Korfantego, Rzeką Nysą Kłodzką, ulicą Podgrodzie, 

granicami fortu Owcza Góra, zabudową przy ulicy Śląskiej, ulicą Karola 

Miarki, ulicą Henryka Sienkiewicza, ulicą Kwiatową, potokiem Jawornik, 

granicami miasta, terenami wojskowymi ulicą Stanisława Wyspiańskiego 

w Kłodzku” oraz części „Miejscowego planu zagospodarowania 

przestrzennego terenu zabudowy mieszkaniowej obszaru osiedla „Owcza 

Góra” w Kłodzku” w zakresie zmiany przeznaczenia terenów 

bezpośrednio przyległych do fortu Owcza Góra oraz terenów przy ulicy 

Śląskiej, druk nr 195 (zał. nr 6). 

W przypadku powyŜszego projektu uchwały opinia Komisji Gospodarki Komunalnej, 

Ochrony Środowiska i Ładu Przestrzennego równieŜ jest pozytywna. 

Uwag i pytań nie stwierdzono. 

Głosowanie: za – 13, przeciw – 0, wstrzymało się - 0. 

Uchwała została podjęta i otrzymała nr XXIII/196/2008 (zał. nr 7). 

 
11. Podjęcie uchwały w sprawie wyraŜenia zgody na odstąpienie od 

obowiązku przetargowego trybu wydzierŜawienia nieruchomości, druk nr 

199 (zał. nr 8). 

Przewodniczący Komisji Gospodarki Komunalnej, Ochrony Środowiska i Ładu 

Przestrzennego poinformował o pozytywnej opinii do powyŜszego projektu uchwały 
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Uwag i pytań nie stwierdzono. 

Głosowanie: za – 13, przeciw – 0, wstrzymało się - 0. 

Uchwała została podjęta i otrzymała nr XXIII/197/2008 (zał. nr 9). 

 
12. Podjęcie uchwały w sprawie przyjęcia „Programu rozwoju oświaty  Gminy 

Miejskiej Kłodzko w latach 2008 – 2013”, druk nr 200 (zał. nr 10). 

 Przewodniczący Komisji Edukacji i Kultury radny Pan Leszek Michalski 

poinformował, iŜ członkowie komisji bardzo wnikliwie zapoznali się z projektem 

dokumentu. Jest on stosunkowo obszerny i zawiera  trzy zasadnicze bloki. Pierwszy 

opisuje stan istniejący nie tylko naszej bazy, ale i zasobów kadrowych jak równieŜ 

wyposaŜenia poszczególnych placówek oświatowych, druga część to analiza stanu 

istniejącego czyli to co mamy, analiza stron słabych i silnych. Część trzecia mówi  

o prognozach rozwoju oświaty w latach 2008 – 2013.  Z treści materiału wynika, Ŝe 

projekt ten był przygotowywany przez kilka miesięcy, zajmowali się nim pracownicy 

Wydziału Spraw Społecznych oraz kierownictwo gminnych placówek oświatowych. 

Zdaniem członków Komisji, mamy do czynienia z niezwykle rzetelnym opracowaniem 

dokumentu, który przedstawia bardzo wszechstronnie stan naszej oświaty,  jak równieŜ 

w sposób jasny i zrozumiały precyzuje perspektywy rozwoju oświaty na najbliŜsze kilka 

lat. KaŜdy z zasadniczych rozdziałów kończy się wnioskam, równieŜ w zakończeniu ujęte 

są wnioski i załoŜenia programu rozwoju oświaty. W imieniu Komisji Edukacji i Kultury 

radny Pan Leszek Michalski bardzo serdecznie podziękował wszystkim pracownikom 

wydziału, Panu kierownikowi i  Panu Burmistrzowi W. Krzelowskiemu za dołoŜenie 

staranności w przygotowaniu tego materiału. Jest to rzeczywiście program zasądzający 

się na realiach, mówiący o konkretnych sprawach, nie czysto teoretyczny, tylko biorący 

pod uwagę te aspekty, z którymi mamy do czynienia w Gminie Miejskiej Kłodzko.  

Podsumowując Komisja pozytywnie opiniuje projekt uchwały zawarty na druku nr 200.  

 Radny Pan Adam Kwas uznał, iŜ bardzo wnikliwie i szczegółowo została opisana 

oświata w Kłodzku, są wykazane trendy, które wskazują na konkretne działania. Pan 

radny uwaŜa, Ŝe niezbyt dobrze się stało, Ŝe projekt ten nie był konsultowany  

w szerszym gronie, np. w Komisji Zdrowia, Pomocy Społecznej, Sportu i Turystyki,  

ponadto jest potrzeba ewaluacji tego dokumentu czyli uaktualniania go w miarę upływu 

czasu. Zasadne byłoby wskazanie osób z imienia i nazwiska, odpowiedzialnych za jego 

realizację. Na przyszłość kwestia to dotyczy równieŜ innych dokumentów strategicznych, 

poniewaŜ strategie mają to do siebie, Ŝe papier doskonale wszytko przyjmie, a realia są 

inne. Dokumenty pozostają na sieci czy w szufladach, a duŜych efektów z tego nie ma – 

jest to uwaga na przyszłość. Zatem osoby odpowiedzialne za te sprawy co roku warto 

byłoby rozliczać – stwierdza radny A. Kwas.  

 Zastępca Burmistrza Pan Witold Krzelowski podziękował Państwu radnym  za 

dwugłos - słowa uznania zostaną przekazane pracownikom wydziału. Obszerność tego 
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dokumentu m.in. wynika z kontroli jaką dwukrotnie prowadziła Komisja Rewizyjna  

i chętnie Burmistrz zapoznałby się z kompleksowymi raportami z tych kontroli. Głos 

radnego Pana Adama Kwasa zostanie wzięty pod uwagę i przy omawianiu stanu 

przygotowań do roku nowego szkolnego będzie uwzględniana ewaluacja programu.  

Pan Burmistrz W. Krzelowski wniósł sprostowanie do programu, pojawił się bowiem 

błąd rachunkowy w tabeli nr 20, który zostanie poprawiony. 

Przewodniczący Pan H. Urbanowski uznał, iŜ na kolejnej sesji Przewodniczący Komisji 

Rewizyjnej przedstawi raport z kontroli, o którym wspomniał Pan Burmistrz 

W.Krzelowski.  

Więcej głosów w dyskusji nad programem rozwoju oświaty nie stwierdzono, zatem Pan 

Przewodniczący poddał pod głosowanie projekt uchwały znajdujący się na druku nr 200 

wraz z autopoprawką w tabeli nr 20. 

Głosowanie: za – 15, przeciw – 0, wstrzymało się - 0. 

Uchwała została podjęta i otrzymała nr XXIII/198/2008 (zał. nr 11). 

 

13. Podjęcie uchwały w sprawie zatwierdzenia rocznego sprawozdania 

finansowego Powiatowej i Miejskiej Biblioteki Publicznej, druk nr 201 

(zał. nr 12). 

Przewodniczący Komisji BudŜetu, Finansów i Polityki Gospodarczej radny Pan Eugeniusz 

Bednarczyk poinformował, iŜ Komisja wydała opinię pozytywną do powyŜszego 

projektu uchwały. 

Pozytywnie do sprawozdania ustosunkowała się równieŜ Komisja Edukacji i Kultury.  

Uwag i pytań nie stwierdzono. 

Głosowanie: za – 13, przeciw – 0, wstrzymało się - 0. 

Uchwała została podjęta i otrzymała nr XXIII/199/2008 (zał. nr 13). 

 
14. Podjęcie uchwały w sprawie zatwierdzenia rocznego sprawozdania 

finansowego Muzeum Ziemi Kłodzkiej, druk nr 202 (zał. nr 14). 

Przewodniczący Komisji BudŜetu, Finansów i Polityki Gospodarczej radny Pan Eugeniusz 

Bednarczyk poinformował, iŜ Komisja wydała opinię pozytywną do powyŜszego 

projektu uchwały. 

Pozytywnie do druku nr 202 ustosunkowała się równieŜ Komisja Edukacji i Kultury.  

Uwag i pytań nie stwierdzono. 

Głosowanie: za – 14, przeciw – 0, wstrzymało się -  0. 

Uchwała została podjęta i otrzymała nr XXIII/200/2008 (zał. nr 15). 

 
15. Podjęcie uchwały w sprawie zatwierdzenia rocznego sprawozdania 

finansowego Kłodzkiego Ośrodka Kultury, druk nr 203 (zał. nr 16). 
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Przewodniczący Komisji BudŜetu, Finansów i Polityki Gospodarczej radny Pan Eugeniusz 

Bednarczyk poinformował, iŜ Komisja wydała opinię pozytywną do projektu uchwały 

znajdującego się na druku nr 203. 

Pozytywną opinię wydała równieŜ Komisja Edukacji i Kultury.  

Uwag i pytań nie stwierdzono. 

Głosowanie: za – 14, przeciw – 0, wstrzymało się - 0. 

Uchwała została podjęta i otrzymała nr XXIII/201/2008 (zał. nr 17). 

 

16. Podjęcie uchwały w sprawie zaciągnięcia kredytu długoterminowego  

w banku wybranym w drodze przetargu nieograniczonego do wysokości 

5 727 144,00zł, druk nr 204 (zał. nr 18). 

Przewodniczący Komisji BudŜetu, Finansów i Polityki Gospodarczej radny Pan Eugeniusz 

Bednarczyk poinformował, iŜ Komisja wydała opinię pozytywną do projektu uchwały 

znajdującego się na druku nr 204. 

Uwag i pytań nie stwierdzono. 

Głosowanie: za – 13, przeciw – 0, wstrzymało się - 1. 

Uchwała została podjęta i otrzymała nr XXIII/202/2008 (zał. nr 19). 

 

17. Podjęcie uchwały w sprawie przyznania dotacji celowej Ośrodkowi Sportu  

i Rekreacji w Kłodzku na dofinansowanie kosztów realizacji inwestycji: 

„Wykonanie monitoringu zespołu obiektów na stadionie”, druk nr 205 

(zał. nr 20). 

Przewodniczący Komisji BudŜetu, Finansów i Polityki Gospodarczej radny Pan Eugeniusz 

Bednarczyk poinformował, iŜ projekt uchwały znajdujący się na druku nr 205 uzyskał 

pozytywną opinię Komisji. 

 Radny Pan Tadeusz Kmiecik w imieniu Komisji Spraw Obywatelskich i Porządku 

Publicznego poinformował o pozytywnej opinii do powyŜszego projektu uchwały. 

Uwag i pytań nie stwierdzono. 

Głosowanie: za – 12, przeciw – 0, wstrzymało się - 2. 

Uchwała została podjęta i otrzymała nr XXIII/203/2008 (zał. nr 21). 

 

18. Podjęcie uchwały w sprawie zmiany uchwały nr XXII/194/2008 Rady 

Miejskiej w Kłodzku z dnia 24 kwietnia 2008 r. w sprawie zaciągnięcia 

preferencyjnego kredytu na pokrycie kosztów przygotowania projektów 

(dokumentacji) inwestycji komunalnych przewidzianych do 

współfinansowania z funduszy Unii Europejskiej – FRIK, druk nr 206 (zał. 

nr 22). 
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Przewodniczący Komisji BudŜetu, Finansów i Polityki Gospodarczej radny Pan Eugeniusz 

Bednarczyk poinformował, iŜ projekt uchwały znajdujący się na druku nr 206 uzyskał 

pozytywną opinię Komisji. 

Uwag i pytań nie stwierdzono. 

Głosowanie: za – 12, przeciw – 0, wstrzymało się - 2. 

Uchwała została podjęta i otrzymała nr XXIII/204/2008 (zał. nr 23). 

 

19. Podjęcie uchwały w sprawie dokonania zmian budŜetu Gminy Miejskiej 

Kłodzko na 2008 rok, druk nr 207 (zał. nr 24). 

Przewodniczący Komisji BudŜetu, Finansów i Polityki Gospodarczej radny Pan Eugeniusz 

Bednarczyk poinformował, iŜ projekt uchwały znajdujący się na druku nr 207 uzyskał 

pozytywną opinię Komisji wraz z autopoprawką, która jest zamieszczona na druku nr 

207a. 

 Radna Pani Celina Włodarczyk zwróciła uwagę, Ŝe autopoprawka dotyczyła 

druku nr 207, a nie druku nr 207a. Pan Eugeniusz Bednarczyk wyjaśnił, iŜ 

autopoprawka jest wpisana na druku nr 207a. 

Przewodniczący Pan Henryk Urbanowski wyjaśnił, iŜ na potrzeby Komisji BudŜetu 

autopoprawkę do zmian w budŜecie ujęto na druku nr 207a i otrzymali ją członkowie 

komisji, natomiast pozostali radni posiadają druk nr 207 i autopoprawkę, zatem pod 

głosowanie Przewodniczący poddaje przyjęcie projekt uchwały znajdujący się na druku nr 

207 wraz z autopoprawką.  

Głosowanie: za – 13, przeciw – 0, wstrzymało się - 2. 

Uchwała została podjęta i otrzymała nr XXIII/205/2008 (zał. nr 25). 

 

20. Podjęcie uchwały w sprawie udzielenia dotacji celowej na prace 

konserwatorskie, restauratorskie lub roboty budowlane przy zabytku 

wpisanym do rejestru zabytków i znajdującym się na terenie Gminy 

Miejskiej Kłodzko, druk nr 208 (zał. nr 26). 

Przewodniczący Komisji BudŜetu, Finansów i Polityki Gospodarczej radny Pan Eugeniusz 

Bednarczyk poinformował, iŜ projekt uchwały znajdujący się na druku nr 208 uzyskał 

opinię negatywną z uwagi na to, Ŝe nabywca w 1994 roku zapłacił połowę kwoty 

wartości nieruchomości (czyli przeliczając na obecne złotówki - 30 000 zł), ale  pod 

określonymi warunkami, które były zawarte w akcie notarialnym. Obecnie właściciel 

Ŝyczy sobie 180 000 zł na prowadzenie dalszych prac konserwatorskich, co jest kwotą 6-

krotnie wyŜszą od tej, którą wówczas zapłacił gminie. Biorąc pod uwagę, Ŝe 

nieruchomości w tym okresie nabrały znacznej wartości i w tej chwili naleŜałoby je 

szacować w setkach tysięcy złotych, a nie w dziesiątkach, to właściciel nieruchomości 

zyskał potęŜne kwoty na owej transakcji. Dlatego teŜ biorąc pod uwagę fakt, Ŝe dotacje 
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na konserwację zabytków nie pochodzą z własnych środków gminy tylko z kredytów 

zaciąganych w bankach uznano, Ŝe nie jest zasadne fundowanie dalszej nagrody 

właścicielom tej nieruchomości.  

 Przewodniczący Komisji Gospodarki Komunalnej radny Pan Zygmunt śerkowski 

wyjaśnił, iŜ druk nr 208 nie był rozpatrywany przez Komisję, tylko sam wniosek, który 

budził pewne kontrowersje. Poproszono o pełną  dokumentację dotyczącą zasad 

przyznawania dotacji dla budynków zabytkowych. Tej dokumentacji nie przedstawiono 

więc konkretnie nad uchwałą nie było rozmowy. Radny Pan Zygmunt śerkowski uznał,  iŜ 

naleŜy objąć podobną strategię jaką wypracowała Komisja BudŜetu. Ponadto posesja ta 

uzyskuje dochody z tytułu najmu, które właściciel moŜe zagospodarować w przyszłe 

remonty. 

Więcej głosów w dyskusji nie stwierdzono. 

Przewodniczący Pan Henryk Urbanowski poddał pod głosowanie przyjęcie projektu 

uchwały znajdującego się na druku nr 208. 

Głosowanie: za – 0, przeciw – 11, wstrzymało się - 4. 

Uchwała nie została podjęta. 

 

21. Podjęcie uchwały w sprawie wydania opinii dotyczącej lokalizacji salonu 

gier na automatach w Kłodzku przy placu Jedności 1, druk nr 209 (zał. nr 

27). 

Zastępca Przewodniczącego Komisji Spraw Obywatelskich i Porządku Publicznego radny 

Pan Tadeusz Kmiecik poinformował, iŜ komisja wydała pozytywną opinię do projektu 

uchwały znajdującego się na druku nr 209. 

Uwag i pytań nie zgłoszono. 

Przewodniczący Pan Henryk Urbanowski poddał pod głosowanie przyjęcie projektu 

uchwały znajdującego się na druku nr 209. 

Głosowanie: za – 11, przeciw –0, wstrzymało się - 4. 

Uchwała została podjęta i otrzymała nr XXIII/206/2008 (zał. nr 28). 

 

21a. Podjęcie uchwały w sprawie ustalenia wysokości najniŜszego 

wynagrodzenia zasadniczego oraz wartości jednego punktu dla pracowników 

Gospodarstwa Pomocniczego przy Urzędzie Miasta w Kłodzku, druk nr 210 (zał. 

nr 29). 

Burmistrz Pan Bogusław Szpytma dopowiedział, iŜ zarządzenie nr 28 z 04 kwietnia br. 

w § 6 mówi, iŜ: 

Przedmiotem działania gospodarstwa pomocniczego jest:  

1. Prowadzenie gospodarki odpadami.  
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2. Realizowanie zadań zleconych przez organ prowadzący w zakresie robót 

związanych z utrzymaniem czystości i porządku oraz zieleni miejskiej, innych 

usług komunalnych, organizacji robót publicznych innych prac zleconych przez 

organ prowadzący.   

3. Prowadzenie działalności gospodarczej w celu pozyskania środków na utrzymanie  

i rozszerzenie jego działalności w szczególności: 

a) pozyskiwanie i sprzedaŜ kruszyw naturalnych, 

b) świadczenie usług w zakresie utrzymania czystości i porządku zieleni miejskiej 

oraz innych usług komunalnych, 

c) innej. 

4. Prowadzenie działalności marketingowej wszystkich form działalności 

gospodarstwa pomocniczego. 

Pan Burmistrz dodał, iŜ są to główne elementy tego zrębu zadań, które postawiono przed 

gospodarstwem pomocniczym. 

 Przewodniczący Komisji BudŜetu, Finansów i Polityki Gospodarczej radny Pan 

Eugeniusz Bednarczyk poinformował, iŜ komisja wydała opinię pozytywną do projektu 

uchwały znajdującego się na druku nr 210. 

 Radna Pani Celina Włodarczyk zwracając się do Pana Burmistrza stwierdziła, iŜ 

gdyby zarządzenie, którego fragment przed chwilą przeczytał, trafiło we wtorek na 

posiedzenie Komisji BudŜetu nie byłoby Ŝadnej dyskusji i niepotrzebnych pytań. 

 Radny Pan Adam Kwas po raz kolejny zwrócił się z prośbą, aby kaŜdy projekt 

uchwały zwierał stwierdzenie czy niesie za sobą określone skutki finansowe czy teŜ nie.  

Więcej  głosów w dyskusji Pan Przewodniczący nie stwierdził, zatem poddał pod 

głosowanie przyjęcie projektu uchwały w sprawie ustalenia wysokości najniŜszego 

wynagrodzenia zasadniczego oraz wartości jednego punktu dla pracowników 

Gospodarstwa Pomocniczego przy Urzędzie Miasta w Kłodzku. 

Głosowanie:  za - 14, przeciw – 0, wstrzymało się – 1. 

Uchwała została podjęta i otrzymała nr XXIII/207/2008 (zał. nr 30). 

 

22. Interpelacje i zapytania radnych.  

Radny Pan Tadeusz Kmiecik zgłosił następującą interpelację: 

Panie Przewodniczący, Wysoka Rado, Panie Burmistrzu. 

Z przeglądu prasy dolnośląskiej dowiedzieliśmy się, iŜ 5.05.08r. w Oddziale Wrocławskim 

GDDKiA odbyło się spotkanie zainteresowanych stron poświęcone budowie obwodnicy 

Kłodzka. 

I ponoć tam zapadła decyzja o wstrzymaniu prac nad załoŜeniami programowymi budowy 

obwodnicy południowo-zachodniej z powodu przedłoŜonego projektu alternatywnego. 
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 Wyszukiwanie przez DG pretekstów stało się normą, a to zła trasa, a to duŜe 

koszty budowy itd… itp.  

Nie moŜemy obojętnie przyglądać się definicji DG, poniewaŜ temat budowy obwodnicy  

w Kłodzku istnieje od wielu lat. PrzecieŜ wszyscy wiedzą, Ŝe odkładanie budowy 

obwodnicy nie moŜe być i nie będzie przyjęte  przez miejscową społeczność. 

Bowiem ruch pojazdów na drogach miasta wciąŜ rośnie. Na skrzyŜowaniach stoją 

kilometrowe kolejki. WciąŜ istnieje zagroŜenie bezpieczeństwa dla miasta i jego 

mieszkańców, tym bardziej, Ŝe przewoŜone są materiały toksyczne i niebezpieczne. 

Padają pytania, czy mamy bezczynnie czekać na dalsze wypadki? Coś z tym fantem 

trzeba wreszcie zrobić. 

Czas najwyŜszy Ŝeby Kłodzko ruszyło z tego przeklętego dołka. Zdeterminowani 

mieszkańcy Kłodzka nie po to złoŜyli 2000 podpisów za budową obwodnicy, Ŝeby zapełnić 

szuflady DG. Mieszkańcy Kłodzka domagają się większego poparcia swojej inicjatywy od 

miejscowych władz. Zapowiedzieli teŜ zintensyfikowanie  pikiet na rondach miasta. 

 W tej sytuacji proszę p. Burmistrza o bliŜsze zapoznanie nas z wynikami narady 

odbytej w Oddziale Wrocławskim DG. 

 Radna Pani Celina Włodarczyk jako uzupełnienie wypowiedzi radnego Pana  

T. Kmiecika przytoczyła, iŜ w dniu 20 maja br. w Gazecie Wrocławskiej ukazał się artykuł 

pn. Przymusowy parking dla tirów miał poprawić bezpieczeństwo, ale nie wiadomo czy  

w ogóle powstanie. W artykule tym napisane jest, Ŝe parking spowalniający ruch, 

wymuszający waŜenie cięŜarówek, sprawdzanie stanu technicznego będzie dla  

generalnej Dyrekcji Dróg Krajowych i Autostrad wydatkiem od 1mln do 1,5 mln zł. Skarb 

państwa nie przewiduje Ŝadnych dodatkowych wydatków dla Generalnej Dyrekcji Dróg. 

Ponadto w informacji prasowej podano, Ŝe w latach 2007 – 2015 obwodnica nie znajdzie 

się w planie inwestycyjnym Generalnej Dyrekcji. Pani radna obawia się, Ŝe będziemy 

czekać kolejne 20 lat na tę obwodnicę. W pełni popiera stanowisko radnego Pana 

Tadeusza Kmiecika. 

 Radna Pani Teresa Ludwin zapytała o dofinansowanie 7 uczniów 

niepełnosprawnych umysłowo uczestniczących w warsztatach tanecznych – jacy to 

uczniowie i kto ich zgłosił. 

 Radny Pan Adam Kwas zapytał o drogę na KsiąŜówkę, kiedy będzie 

przeprowadzony jej remont.  

Druga sprawa to przetarg na restaurację Forteczną. Pan radny pyta w jakim trybie 

zezwolono tam na sprzedaŜ alkoholu skoro ogłoszenie w BIP nie dopuszczało takiej 

moŜliwości. 

 Radny Pan Zygmunt śerkowski zgłosił następujące uwagi od wyborców:  

- zły stan techniczny placu zabaw przy ul. Śląskiej 34 – 36, 

- konieczność budowy placu zabaw na osiedlu Warszawy Centrum, 
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- czy najemcy nieruchomości przy ul. Warszawy Centrum mogą wystąpić o wykupienie 

zajmowanych mieszkań. 

 Radna Pani Celina Włodarczyk nawiązując do pytania zgłoszonego przez 

radnego Pana Adama Kwasa zapytała Pana Burmistrza o to, na jakim etapie jest 

załatwienie sprawy przejęcia od Agencji Nieruchomości Rolnych Skarbu Państwa drogi do 

osiedla KsiąŜówka.  

 Radny Pan Leszek Michalski zapytał o lokal mieszkalny, na który przydział 

otrzymała Pani Weronika Cykowska, otóŜ lokal ten był w złym stanie technicznym, na 

zlecenie ZAMG-u wykonano w nim remont. Pani Cykowska skarŜy się, Ŝe remont ten 

został wykonany niestarannie, niefachowo a wilgoć w lokalu nadal czuć. W związku z tym 

radny pyta czy jest to aŜ tak skomplikowana procedura, aby od wykonawcy 

wyegzekwować rzetelne wykonanie remontu. Ponadto w ramach przydziału Pani 

Cykowska otrzymała na współuŜytkowanie  ubikacje, którą zamknął współlokator 

zakładając tam zamek. Na interwencję w ZAMG Pani Cykowska otrzymała odpowiedź, Ŝe 

powinna ten zamek wyłamać i włoŜyć swój, a ZAMG nie będzie w tej sprawie 

interweniował. Pan radny uwaŜa, Ŝe taka odpowiedź jest niestosowana, a zarządca lokalu 

winien wywiązać się ze swoich obowiązków i zgodnie z zapisami w przydziale najmu tego 

lokalu po prostu wyegzekwować moŜliwość współuŜytkowania tejŜe toalety. 

 Radna Pani Teresa Ludwin poinformowała,  iŜ zgłaszają osoby handlujące na 

targu, Ŝe w godzinach od 500 do 700 ktoś spala róŜne przedmioty, które wydzielają ostry 

swąd – co przeszkadza mieszkańcom i osobom handlującym. Pani radna prosi  

o  zwrócenie uwagi odpowiednim słuŜbom. 

 W ramach informacji radny Pan Tadeusz Kmiecik podał, iŜ w dniu dzisiejszym  

o godzinie 1700 w programie pierwszym polskiego radia, będzie temat obwodnic, równieŜ 

obwodnicy kłodzkiej. 

 Radna Pani Jolanta Kobak poruszyła problem braku na terenie OSiR 

odpowiednich placów zabaw dostosowanych do maluchów, nie ma teŜ koszy na śmieci.  

 

Odpowiedzi na zadane pytania udzielił Burmistrz Pan Bogusław Szpytma. 

Temat obwodnicy jest powaŜny i trudny. Rzeczywiście w ubiegłym roku zaproponowano, 

ale nie forsując, inny przebieg obwodnicy, krótszej, tańszej, szybszej do realizacji. 

Potraktowano to tak, jak Pan Radny celnie  zauwaŜył jako pretekst do tego, aby znaleźć 

„kozła ofiarnego”, Ŝe burmistrz miasta Kłodzka chce zablokować prace nad długą 

obwodnicą czyli południowo – zachodnią. Po przeanalizowaniu propozycji Dyrekcja Dróg 

Krajowych i Autostrad odstąpiła od rozwaŜań na temat obwodnicy północno – wschodniej, 

a więc tej krótszej z róŜnych względów, m.in. takich iŜ prace dokumentacyjne trwałyby 

znów około 3 lat – a więc odmownie potraktowano tę propozycję. Skupiono się na 

obwodnicy południowo – zachodniej. W zorganizowanym spotkaniu z udziałem Dyrektora 
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Zarządu Wojewódzkiego Dróg Krajowych i Autostrad, Pana Posła Jakuba Szulca, Starosty 

Powiatu Pana Krzysztofa Baldy, Burmistrza Międzylesia Pana Tomasza Korczaka ustalono, 

iŜ pierwszym krokiem będzie wprowadzanie części kosztów obwodnicy do tegorocznego 

budŜetu – do wykonania tego trudnego zadania zobowiązał się Pan poseł Jakub Szulc. 

Burmistrz nie ustaje w działaniach i rozmowach na temat obwodnicy Kłodzka, będzie 

czynił wszelkie starania, aby w tym budŜecie znalazła się obwodnica miasta. 

Odnośnie bezpieczeństwa na ul. Mickiewicza są dwa elementy: jeden to budowa 

obwodnicy, która nie tylko zabezpieczy Kłodzko przed wypadkami ale równieŜ udroŜni 

miasto i odciąŜy od tirów, drugi element to rzecz na teraz  – zabezpieczenie tego miejsca 

poprzez budowę zatoki - parkingu. Problem polega na tym, Ŝe nie są to grunty miejskie 

tylko gminne w związku z tym wójt Niebieszczański musiałby wnieść wolę realizacji 

proponowanego projektu. Istnieje szansa wykonania tego w pasie drogi. Projekt został 

zlecony i jeŜeli technicznie będzie to moŜliwe do wykonania  to jest zapewnienie, Ŝe 

znajdą się środki na ten cel. Pan Burmistrz zwrócił uwagę na podstawowy fakt, iŜ nie 

jesteśmy Ŝadną stroną w postępowaniu, co bardzo utrudnia wszelkie działania. Bowiem 

nie jesteśmy ani właścicielem drogi, ani gruntów na których chcemy zrobić ten parking.  

O tym kiedy jest on moŜliwy do wykonania Pan Burmistrz jak najszybciej poinformuje 

radnych.  

 Odnośnie przetargu na „Forteczną” Pan Burmistrz nie zna szczegółów, OSiR 

prowadził postępowanie przetargowe, a więc wyjaśnienia zostaną złoŜone na piśmie. 

 Odnośnie osiedla Warszawy Centrum Burmistrz wyjaśnił, iŜ jest to dar od Gminy 

Warszawa Centrum i Gmina Miejska Kłodzko nie moŜe sprzedawać tych lokali.  

 W temacie spalania śmieci przy targowisku uczuli się straŜ miejską na to zjawisko, 

prośba do mieszkańców, aby natychmiast zgłaszali podobne sytuacje odpowiednim 

słuŜbom.  

 Pan Burmistrz poinformował, iŜ będzie budowany drugi obiekt do zabaw dla dzieci 

na terenie OSiR. 

Zastępca Burmistrza Pan Ryszard Wójcik w temacie drogi na KsiąŜówkę wyjaśnił, iŜ 

przedmiotem ma być przejęcie przez gminę blisko 2km odcinka drogi z czego 800m słuŜy 

potrzebom zorganizowanej ilości mieszkańców, natomiast ponad 1200m to jest droga 

transportu rolnego i przejazd dla jednego mieszkańca, który tam mieszka. Gmina stawia 

sprawę cały czas jednakowo: jest w stanie przejąć 800m tam gdzie droga ma charakter 

ulicy, natomiast drogę transportu rolnego miasto  jako drogi miejskiej nie moŜe wciągać 

na swój stan, bowiem zaraz powstanie obowiązek budowania tej drogi.  

Sprawy placu zabaw dla dzieci – zgłoszeń w tej chwili jest kilkanaście w mieście. Więc 

naleŜy obrać strategię, albo buduje się kilka porządnych placów zabaw i tam rodzic  

z dzieckiem będzie musiał pójść, bądź teŜ przy kaŜdym osiedlu organizuje się miejsce 

zabaw dla dzieci – oczywiście biorąc pod uwagę  moŜliwości finansowe gminy.  
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Na sesji czerwcowej będzie propozycja przesunięcia środków na ten cel i wskazanie 

źródła finansowania – dodał burmistrz Szpytma. 

 W sprawie dzieci niepełnosprawnych i udziału w warsztatach tanecznych wyjaśnień 

udzielił pan Marcin Nowakowski. Podał,  iŜ to Zespół Szkół Integracyjnych zwrócił się  

z prośbą do urzędu o dofinansowanie udziału grupy 7 uczniów niepełnosprawnych  

w warsztatach tanecznych Lądeckie Lato Baletowe.  

 Pani ElŜbieta Grzybek – Kierownik Referatu Mieszkaniowego i Wspólnot 

poinformowała, iŜ odpowiedź w sprawie Pani Cykowskiej zostanie udzielona na piśmie, 

bowiem remont przeprowadzał ZAMG. Pan Burmistrz Szpytma dodał, iŜ odnośnie dostępu 

do toalety to nie jest tak, Ŝe zamknięto jedną wspólną toaletę, Pani Cykowska ma jedną 

toaletę wewnątrz mieszkania, chodzi o drugą toaletę, na korytarzu, która jest wspólna. 

 Radna Pani Celina Włodarczyk wyjaśniła, iŜ osiedle im. Warszawy Centrum 

powstało w całości ze środków Gminy Warszawa Centrum, wybudowano 100 mieszkań 

dla powodzian, są to budynki tymczasowe, ich Ŝywotność to 20 – 25 lat, wykonane są na 

betonowej podmurówce, drewnianym stelaŜu, budowane były w latach 1997 – 1998. Pani 

radna od lat wnioskuje o umieszczenie w kaŜdym kolejnym projekcie budŜecie na rok 

następny środków na budowę tanich mieszkań komunalnych, poniewaŜ za 10 lat Kłodzko 

stanie przed ogromnym problemem. Budynki przy ul. Warszawy Centrum zawalą się tak 

samo jak altanki na działkach.  

 Radny Pan Zygmunt śerkowski zaproponował, aby w Kurierze Kłodzkim opisać 

historię powstania osiedla Warszawy Centrum - jak powstawało i za jakie pieniądze. 

 Radny Pan Adam Kwas przypomniał, iŜ pytał o to, kiedy zostanie 

wyremontowana droga na KsiąŜówkę. Mieszkające tam osoby nie interesuje obieg 

dokumentów i prowadzone negocjacje, tylko stan drogi. Pan radny prosi, aby wymóc 

wręcz na Agencji remont drogi, bo to ona ponosi odpowiedzialność za całokształt. 

 Pan Burmistrz B. Szpytma wyjaśnił, iŜ miasto nie moŜe wydać pieniędzy na 

remont nie naszej drogi i tu jest problem, choć Burmistrz rozumie mieszkańców, którzy 

przemieszczają się drogą, której właścicielem jest Agencja Nieruchomości Rolnych i na tę 

chwilę muszą się zwracać do ANR. Burmistrz chce dojść do porozumienia, ma nadzieję, 

Ŝe negocjacje dojdą do skutku, ale miasto moŜe rozpocząć wówczas prace kiedy będzie 

posiadało akt własności. 

Przewodniczący Pan Henryk Urbanowski zamknął dyskusję w punkcie interpelacje  

i zapytania radnych. 

 

23.  Wnioski i oświadczenia radnych.  

Radna Pani Teresa Ludwin z satysfakcją poinformowała o zainicjowanej konferencji, 

która ma na celu załoŜenie Sudeckiego Sejmiku Osób Niepełnosprawnych, który miałby 

być organem doradczym oraz rozwiązującym róŜnorakiego rodzaju problemy osób 
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niepełnosprawnych. Pani radna podziękowała Panu Burmistrzowi oraz pracownikom: Panu 

Marcinowi Nowakowskiemu oraz Panu Andrzejowi Dąbrowskiemu jak równieŜ Pani 

Dyrektor Jolancie Leszko, którzy ogromną pomocą wsparli przygotowania ww. konferencji 

oraz kolejnej, która odbędzie się 9 czerwca o godz. 1400 w Muzeum Ziemi Kłodzkiej. 

14 czerwca na stadionie odbędzie się Dzień Dziecka dla dzieci i młodzieŜy 

niepełnosprawnej, na który Pani radna serdecznie zaprasza, podziękowała przy tym 

kolegom i koleŜankom radnym za okazaną pomoc.  

 Radny Pan Stanisław Ferenc wyraził zadowolenie z faktu, iŜ w urzędzie miasta 

Kłodzka powstał klimat zrozumienia dla osób niepełnosprawnych. 

 Radny Pan Adam Kwas poinformował, iŜ od 1 do 7 lipca odbędą się Mistrzostwa 

Świata Osób Niepełnosprawnych, prosi zatem o zwiększenie w tym czasie patroli słuŜb 

porządkowych. 

 
24.  Sprawy róŜne. 

 Radna Pani Celina Włodarczyk pochwaliła pomysł zamontowania polimerowego 

lodowiska na terenie OSiR, prosi zatem władze miasta, aby rozwaŜyły moŜliwość zakupu 

takiego lodowiska na stałe i zamontowanie go na terenie Ośrodka Sportu i Rekreacji  

w Kłodzku.  

Pani radna zapytała o to dlaczego bieŜnie wokół głównej płyty boiska zarastają 

chwastami.  

 Przewodniczący Pan Henryk Urbanowski podziękował Pani Kierownik Kindze 

Banaszak za skuteczne działania w przekazaniu radnym laptopów do pracy w Radzie. 

KaŜdy z radnych osobiście zorganizuje sobie podłączenie do Internetu, około 20 czerwca 

planowane jest szkolenie dla radnych z obsługi komputerów i odbierania materiałów na 

sesje i komisje Rady. 

 Radny Pan Leszek Michalski przypomniał, iŜ trwają jeszcze 47 Dni Kłodzka 

zachęca więc do uczestnictwa w tych imprezach, aby pogląd o ich jakości i przebiegu 

moŜna było wyrobić na podstawie własnych obserwacji, a nie tylko doniesień znajomych 

czy rodziny.  

 Głos zabrała mieszkanka Kłodzka Pani Krystyna Wiśniowska zam. na  

ul. Łukasińskiego – zgłosiła problem funkcjonowania rodziny romskiej mieszkającej  

w budynku nr 71, która notorycznie zakłóca spokój innym mieszkańcom, zaśmiecają 

ulicę, awanturują  się. Pani Wiśniowska prosi o interwencję Burmistrza w tej sprawie. 

 W punkcie sprawy róŜne głos zabrała Pani Weronika Cykowska. Poinformowała, 

iŜ wszelkie kontrole, które badały sprawę Pani Cykowskiej przyznały jej rację i Pani 

Cykowska te dokumenty posiada, sprawdza więc co jest w urzędzie miasta i stwierdza, Ŝe 

połowę z nich brakuje. Chciałaby aby ktoś się tym zajął. Według Pani Cykowskiej były 

Burmistrz Pan R. Lipski uznał, iŜ po tylu latach starania naleŜy jej się mieszkanie, trzeba 

więc zabrać lokatorów, a mieszkanie sprzedać w całości. Panu Lipskiemu się zabrać 
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jednego lokatora Pana Jastrzębskiego, który niestety zniszczył mieszkanie tak  strasznie, 

Ŝe pod płytą pilśniową była woda, a na płycie rosły grzyby, świadkiem był Pan AwiŜeń, 

który to sfotografował  oraz radny K. Oktawiec. Pani Cykowska twierdzi, iŜ remont jaki 

wykonano w lokalu zajmowanym przez Pana Jastrzębskiego został wykonany 

niewłaściwie, bowiem nowe panele, które połoŜono zaczęły wybrzuszać, Pani Cykowska 

nie moŜe uŜywać tego pomieszczenia jednak opłaty musi wnosić. UwaŜa, Ŝe się ją 

strasznie krzywdzi. W trakcie dalszej wypowiedzi Pani Weronika stwierdziła, iŜ moŜna 

sprzedać jej całe mieszkanie wraz z lokatorem, który swoje opłaty będzie uiszczał na jej 

konto. Ponadto po Panu Jastrzębskim otrzymała wszystko to co miał w umowie wraz  

z ubikacją, jednak po przeprowadzonym remoncie podłogi zmieniono zamki w toalecie  

i Pani Cykowska nie moŜe z niej korzystać, a mieszkanie to bez dostępu do ubikacji nie 

ma racji bytu.  

 Burmistrz Pan Bogusław Szpytma przyznał, iŜ niedopuszczalnym jest to, aby 

niszczyć mienie i utrudniać mieszkańcom Ŝycie. Pan Burmistrz prosi o przekazywanie  

sygnałów odpowiednim słuŜbom czyli straŜy miejskiej i policji, będą wówczas 

interwencje, ponadto w II etapie ulica Łukasińskiego będzie monitorowana co powinno 

poprawić bezpieczeństwo i porządek w tej okolicy. 

Co do sprawy Pani Cykowskiej Pan Burmistrz poinformował, iŜ Pan Owczarek otrzymał 

kolejną propozycję mieszkania, nie ma jednak pewności czy z niej skorzysta, burmistrz 

bowiem nie ma prawa wyprowadzić go z zajmowanego lokalu – to ma być decyzja Pana 

Owczarka. 

  

25. Zakończenie sesji. 

Po wyczerpaniu wszystkich punktów porządku obrad Przewodniczący Rady Pan 

Henryk Urbanowski zamknął XXIII sesję Rady Miejskiej mówiąc: „Zamykam XXIII 

sesję Rady Miejskiej  w Kłodzku”.  

 
 
Zakończenie sesji nastąpiło o godz. 1605 (1205 – 1605). 
Czas trwania sesji  4  godz.   
 

Protokół sporządziła: Barbara Gargasz 

        

Przewodniczący Rady Miejskiej w Kłodzku 
 
            Henryk Urbanowski 
 

 

 

 


